F4 Academy: Fourth success for Masson, first win for Giusti
Esteban Masson started from pole position and brilliantly dominated Race 1, before the inverted grid in Race 2 spiced up the proceedings. Alessandro Giusti kept a cool head to take his first victory in the French F4 Championship.
Organised as part of the International GT Open, the first two races of the Hungarian meeting in Budapest offered their share of confirmations and surprises. While Race 1 was generally clear due to the high level of performance and consistency of the drivers entered with the FFSA Academy, Race 2 quickly became animated, with numerous overtaking moves and even an appearance of the safety car!
Race 1: A clear victory for Masson
Race after race, Esteban Masson continues to demonstrate his speed and determination to win the 2021 French F4 Championship. The driver from the Ancenis club in the Pays de la Loire region managed to hold on to his lead at the start, before setting a hellish pace at the front of the field. "The work done with all of my team has paid off again in terms of driving technique and race strategy," enthused the Championship leader. "I quickly got a lead, which enabled me to not push my tyres. Despite this, I managed to extend the gap to win by seven seconds and take the fastest lap point."
Behind him, Macéo Capietto also put in a solid performance, without ever really being able to take a breather because of the pressure exerted by the Thai Tasanapol Inthraphuvasak, who made an excellent debut on his first appearance with the FFSA Academy. Owen Tangavelou was also on an excellent pace and was a candidate for the podium, but ended up taking 4th place while preserving his tyres as much as possible.
As he is in the habit of, Daniel Ligier jumped when the lights went out to quickly gain a position at the expense of Gaël Julien, then another on the following lap against Swiss driver Dario Cabanelas, to complete the top five. Cabanelas could however be satisfied with his 6th place, which gave him a deserved victory in the Juniors. Behind Australian Hugh Barter who came back to 8th, Alessandro Giusti recovered a place in the top 10 after having missed his start. Not far behind, Enzo Geraci won an important duel with Pierre-Alexandre Provost, as his 10th place was synonymous with a pole position start in Race 2.
Giusti wins despite Ligier and Julien
According to the reverse grid principle, Enzo Geraci and Alessandro Giusti took their places on the front row at the start of Race 2, which saw Giusti beat his compatriot in the first corner. "In Nogaro as well as in Magny-Cours, I managed to win the Junior class, but this victory is even more beautiful, especially as it was not easy to obtain," commented Alessandro. "Shortly after the halfway point, the safety car came on track. It adopted a rather slow pace and a lot of rubber debris was deposited on my tyres. On the restart, the car started to slide and I really had to stay focused and fast to hold off Gael Julien, and then Daniel Ligier when he went into 2nd." The safety car intervened following a collision that eliminated Esteban Masson.
Behind the Giusti-Ligier-Julien trio, Tasanapol Inthraphuvasak was 4th after a good attacking race, after starting only 8th on the grid. Owen Tangavelou overtook Enzo Geraci at the end of the race to take 5th place, but the latter still managed to get his best result in the discipline. The last points awarded went to Australian Hugh Barter and Macéo Capietto, closely followed by Elliott Vayron, who set the fastest lap and moved up three places.
Continuation of the programme in Budapest: Race 3, Sunday 11th July from 11:20 to 11:45
Race 1 ranking
1 Esteban Masson (France) on 13 laps
2 Macéo Capietto (France) at 7"186
3 Tasanapol Inthraphuvasak (Thailand) at 8"816
4 Owen Tangavelou (France) at 10"924
5 Daniel Ligier (France) at 11"382
6 Dario Cabanelas (Switzerland) at 12"581, 1st Junior
7 Gaël Julien (France) at 13"680
8 Hugh Barter (Australia) at 16"156
9 Alessandro Giusti (France) at 22"982, 2nd Junior
10 Enzo Geraci (France) at 24"705, 3rd Junior
11 Pierre-Alexandre Provost (France) at 25"187, 4th Junior
12 Elliott Vayron (France) at 25"589
13 Noah Andy (France) at 26"946
14 Angélina Favario (France) at 40"071
15 Enzo Richer (France) at 54"248
Fastest lap: Masson in 1'46"074 (average speed 148,6 km/h)
Race 2 ranking
1 Alessandro Giusti (France) on 11 laps, 1st Junior
2 Daniel Ligier (France) at 0"618
3 Gaël Julien (France) at 1"183
4 Tasanapol Inthraphuvasak (Thailand) at 1"698
5 Owen Tangavelou (France) at 2"170
6 Enzo Geraci (France) at 2"920, 2nd Junior
7 Hugh Barter (Australia) at 3"197
8 Macéo Capietto (France) at 4"135
9 Elliott Vayron (France) at 4"552
10 Dario Cabanelas (Switzerland) at 4"722, 3rd Junior
11 Pierre-Alexandre Provost (France) at 5"018, 4th Junior
12 Noah Andy (France) at 6"419
13 Angélina Favario (France) at 8"694
14 Enzo Richer (France) at 9"696
15 Esteban Masson (France) at 5 laps
Fastest lap: Vayron in 1'46"842 (average speed 147,6 km/h)
F4 Academy: 4e succès pour Masson, 1er pour Giusti
Parti en pole position, Esteban Masson a brillamment dominé la Course 1, avant que la grille inversée de la Course 2 ne vienne pimenter les débats. Alessandro Giusti a gardé la tête froide pour remporter sa première victoire en Championnat de France F4.
Organisées dans le cadre de l’International GT Open, les deux premières courses du meeting hongrois à Budapest ont offert leurs épisodes de confirmations et de surprises. Si la Course 1 fut globalement assez limpide en raison du haut niveau de performance et de régularité des pilotes engagés avec la FFSA Academy, la Course 2 s’est rapidement animée, avec de nombreux dépassements et même une sortie de la voiture de sécurité !
Course 1 : Victoire nette et sans bavure pour Masson
Course après course, Esteban Masson ne cesse de démontrer sa pointe de vitesse et sa détermination à vouloir décrocher ce titre de Champion de France F4 2021. Le pilote licencié au club d’Ancenis dans les Pays de la Loire est parvenu à conserver sa place de leader au départ, avant d’imposer un rythme d’enfer à l’avant du peloton. “Le travail effectué avec tout mon entourage a encore porté ses fruits en termes de technique de pilotage et de maîtrise de la course,” s’est réjoui le leader du Championnat. “J’ai rapidement pris de l’avance, ce qui m’a permis de ne pas forcer sur mes pneumatiques. Malgré ça, j’ai réussi à creuser encore l’écart pour gagner avec 7 secondes d’avance et le point du meilleur tour.”
Derrière, Macéo Capietto a également réalisé une solide prestation, sans jamais pouvoir réellement souffler en raison de la pression exercée par le Thaïlandais Tasanapol Inthraphuvasak, décidément auteur d’excellents débuts pour sa première apparition avec la FFSA Academy. Lui aussi sur un excellent rythme et candidat au podium, Owen Tangavelou a fini par assurer la 4e place tout en préservant ses gommes au maximum.
Comme il en a l’habitude, Daniel Ligier a bondi à l’extinction des feux pour rapidement gagner une position au détriment de Gaël Julien, puis une seconde au tour suivant face au Suisse Dario Cabanelas, afin de compléter le top-5. Cabanelas pouvait toutefois se montrer fort satisfait de sa 6e place, laquelle lui offrait une victoire méritée chez les Juniors. Derrière l’Australien Hugh Barter revenu en 8e position, Alessandro Giusti récupérait une place dans le top-10 après avoir manqué son envol. À quelques encablures, Enzo Geraci gagnait un duel important face à Pierre-Alexandre Provost, puisque sa 10e place était synonyme de départ en pole position en Course 2.
Giusti inaugure malgré Ligier et Julien
Selon le principe de la grille inversée, Enzo Geraci et Alessandro Giusti prenaient place sur la première ligne au départ de la Course 2, qui voyait Giusti griller la politesse à son compatriote dès le premier virage. Le jeune français de 14 ans n’allait pas manquer cette si belle occasion de décrocher son tout premier succès en F4. “À Nogaro comme à Magny-Cours, j’ai réussi à gagner en Junior, mais cette victoire est encore plus belle, d’autant qu’elle ne fut pas facile à obtenir,” commentait Alessandro. “Peu après la mi-course, la voiture de sécurité est rentrée en piste. Elle a adopté un rythme assez lent et beaucoup de débris de gomme se sont déposés sur mes pneus. Au redémarrage, la voiture s’est mise à glisser et j’ai vraiment dû rester concentré et rapide pour résister à Gaël Julien, puis à Daniel Ligier lorsqu’il est passé 2e.” La voiture de sécurité est intervenue suite à un accrochage ayant éliminé Esteban Masson.
Derrière le trio Giusti-Ligier-Julien, Tasanapol Inthraphuvasak se classait 4e après une belle course d’attaque, puisqu’il n’était que 8e sur la grille. Owen Tangavelou doublait Enzo Geraci en fin de course pour le gain de la 5e place, ce dernier s’offrait toutefois son meilleur résultat dans la discipline. Les derniers points attribués revenaient à l’Australien Hugh Barter et Macéo Capietto, suivis de près par Elliott Vayron, auteur du meilleur tour et en progression de trois places.
Suite du programme à Budapest : Course 3, dimanche 11 juillet de 11:20 à 11:45
Classement de la Course 1
1 Esteban Masson (France) avec 13 tours
2 Macéo Capietto (France) à 7”186
3 Tasanapol Inthraphuvasak (Thaïlande) à 8”816
4 Owen Tangavelou (France) à 10”924
5 Daniel Ligier (France) à 11”382
6 Dario Cabanelas (Suisse) à 12”581, 1er Junior
7 Gaël Julien (France) à 13”680
8 Hugh Barter (Australie) à 16”156
9 Alessandro Giusti (France) à 22”982, 2e Junior
10 Enzo Geraci (France) à 24”705, 3e Junior
11 Pierre-Alexandre Provost (France) à 25”187, 4e Junior
12 Elliott Vayron (France) à 25”589
13 Noah Andy (France) à 26”946
14 Angélina Favario (France) à 40”071
15 Enzo Richer (France) à 54”248
Meilleur tour : Masson en 1’46”074 (moy. 148,6 km/h)
Classement de la Course 2
1 Alessandro Giusti (France) avec 11t, 1er Junior
2 Daniel Ligier (France) à 0”618
3 Gaël Julien (France) à 1”183
4 Tasanapol Inthraphuvasak (Thaïlande) à 1”698
5 Owen Tangavelou (France) à 2”170
6 Enzo Geraci (France) à 2”920, 2e Junior
7 Hugh Barter (Australie) à 3”197
8 Macéo Capietto (France) à 4”135
9 Elliott Vayron (France) à 4”552
10 Dario Cabanelas (Suisse) à 4”722, 3e Junior
11 Pierre-Alexandre Provost (France) à 5”018, 4e Junior
12 Noah Andy (France) à 6”419
13 Angélina Favario (France) à 8”694
14 Enzo Richer (France) à 9”696
15 Esteban Masson (France) à 5 tours
Meilleur tour : Vayron en 1’46”842 (moy. 147,6 km/h)
